



**Chelovek. 2013-2024**

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2016

## **The problems of the ethics of technoscience in the works by E. Agazzi**

**Maria Frolova**

### **Abstract**

The analysis of ethical problems within the science and technoscience are the most interesting and topical segment of the creative work by the famous Italian philosopher and methodologist of the science. The philosopher differentiates the cognitive freedom of science as a knowledge from the responsibility of the science as a human activity. In its first mode the science may not be subject to any restrictions while the science put in the second mode is subject not only to legal imperatives but to moral ones as well. The ideas by Agazzi closely echo the views that were being developed in the home philosophy since late 1980-ies within interdisciplinary research of the Human and within bioethics.

### **Keywords list (en):**

**Date of publication:** 01.10.2016

### **Citation link:**

Frolova M. The problems of the ethics of technoscience in the works by E. Agazzi // Chelovek. – 2016. – Issue 5 C. 55-68 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-4/>

# Проблемы этики технонауки в трудах Э. Агацци

**Фролова Мария Ивановна**

## **Аннотация**

Итальянский интеллектуал - видный современный философ и методолог науки. Проблемы этики науки и технонауки - наиболее интересная и актуальная часть творчества Э. Агацци, которая анализируется в статье. Философ разграничивает познавательную свободу науки как знания и ответственность науки как вида человеческой деятельности. В первом аспекте наука не должна быть ничем ограничена, а во втором наука подпадает не только под правовые, но и под моральные регулятивы. Во многом идеи Э. Агацци перекликаются с теми воззрениями, что развивались в нашей философии со второй половины 1980-х годов в рамках направления комплексного исследования человека и в биоэтике.

**Ключевые слова:** ЭТИКА НАУКИ, БИОЭТИКА, Э. АГАЦЦИ, ДОБРОСОВЕСТНОСТЬ В ИССЛЕДОВАНИЯХ, РИСКИ, РЕГУЛЯТИВЫ НАУЧНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ

**Дата публикации:** 01.10.2016

## **Ссылка для цитирования:**

Фролова М. И. Проблемы этики технонауки в трудах Э. Агацци // Человек. – 2016. – Номер 5 С. 55-68 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-4/>